### **Southwest China**

## LATEST NEWS





8<sup>th</sup> July, 2020

#### 9<sup>th</sup> June

#### Ten Key Service Projects Start Construction

On June 8, the "4+6" industrial projects in Sichuan's service industry and China Merchants Group's western headquarter and its comprehensive urban development and operation projects started construction. The total investment of 10 major service projects in Chengdu reached 54.2 billion yuan, including China Merchants Group Western Headquarter and China Merchants Shekou Comprehensive Urban Development and Operation Project with a total investment of 30 billion RMB, Sino-Ocean Capital IDC Big Data Center with a total investment of 10 billion RMB, and BHG (Chengdu) SKP Project with a total investment of 5 billion RMB.

# 成都开工10个重大服务业顶目

- 30亿元以上项目4个,包含2个100亿元以上项目从投资质量看,项目以高端产业为主,涵盖商贸、
- 从投资主体看,项目以知名企业为主,多数为世界 500强 中国500强等

#### 成都集中开工 10 个重大服务业项目

6月8日,四川省服务业"4+6"产业项目集中开工暨招商局集团西部总部和城市综合开发运营项目开工活动举行。成都此次开工的10个重大服务业项目总投资达542亿元,包括总投资300亿元的"招商局集团西部总部及招商蛇口城市综合开发运营项

目"、总投资 100 亿元的"北京远洋资本 IDC 大数据中心"和总投资 50 亿元的"北京华联(成都) SKP 项目"等。

#### 10th June

## Chengdu Forges Strategic Partnership with SJTU and SWJTU

On June 9, Chengdu signed strategic cooperation agreements with Shanghai Jiao Tong University and Southwest Jiaotong University respectively. Chengdu and Shanghai Jiao Tong University will jointly build innovation platforms and science and technology parks such as Shanghai Jiao Tong University Chengdu Advanced Propulsion Technology Research Center and Shanghai Jiao Tong University (Chengdu) Biomedical Innovation Center through cooperation in scientific research, transfer and transformation of scientific and technological achievements, strategic investment consultation, personnel training and exchange. Chengdu will accelerate the construction of dynamic model test platform for polymorphic coupling rail transit, and promote the implementation of new generation of medium and low speed maglev and new standard urban rail transit test lines and projects by collaborating with Southwest Jiaotong University in science and technology innovation, personnel training, and industrial development.

### 成都市与上海交通大学、西南交通大学签署战略合作协 议

6月9日,成都市与上海交通大学、西南交通大学分别签署战略合作协议。根据此次签署的协议,成都将与上海交大在科学研究、科技成果转移转化、战略投资咨询、人才培养和交流等方面开展合作,共同打造上海交大成都先进推进技术研究中心、上海交大(成都)生物医药创新中心等一批创新平台和科技园区。成都将与西南交大在科技创新、人才培养、产业发展等方面协同合作,加快建设多态耦合轨道交通动模试验平台,推动新一代中低速磁悬浮、新制式城市轨道交通试验线及项目加快落地。

#### 12th June

## Chengdu Super Computing Center to be Completed this year

On June 11, The 2020 Tianfu Forum on Innovative Application of Supercomputing officially opened, and the Chengdu Supercomputing Center officially debuted. It is located in the core area of Luxi Intelligent Valley of Chengdu Science City, with a net land area of about 36 mu and a total construction area of about 60,000 square meters, including silicon cube computer, power building and scientific research building. At present, the Chengdu Supercomputing Center has officially entered the stage of fully accelerated construction and will be completed and put into operation in 2020, filling the blank in

the layout of the national supercomputing system in Western China.



#### 成都超算中心年内建成投运

6 月 11 日,成都首届超级计算创新应用天府论坛正式开幕。活动现场,成都超算中心正式亮相。成都超算中心位于成都科学城鹿溪智谷核心区,净用地面积约 36 亩,总建筑面积约 6 万平方米.包含硅立方计算机、动力楼和科研楼等部分。目前,成都超

算中心已正式进入全面加速建设阶段,将于 2020 年内建成投运, 填补我国西部地区国家超级计算体系的布局空白。

#### 17<sup>th</sup> June

## China Tianying 5A Urban Smart Environmental Service Project Signed

On June 16, People's Government of Qingyang District and China Tianying Co., Ltd. signed China Tianying 5A City Smart Environment Service Project. China Tianying Co., Ltd. is a multinational corporation engaged in urban environmental services and end-of-waste disposal and reuse. According to the agreement, it will set up the southwest headquarter in Qingyang District and invest in urban intelligent environmental service projects to provide relevant services in comprehensive urban environmental management, resource regeneration and intelligent environmental management, so as to further gather and develop the upstream and downstream enterprises of industrial chain in Chengdu.

#### 中国天楹 5A 城市智慧环境服务项目签约仪式举行

6 月 16 日,青羊区人民政府与中国天楹股份有限公司就中国天 楹 5A 城市智慧环境服务项目举行签约仪式。中国天楹股份有限 公司是一家从事城市环境服务和废弃物末端处理及再利用的大型 国际化公司,根据协议,将在青羊区设立西南区总部,并投资落地城市智慧环境服务项目,在城市环境综合治理、资源再生、智慧环境管理等方面提供相关服务,进一步带动产业链上下游企业在蓉聚集发展。

#### 19th June

## Chengdu's Business Environment Ranks No.9 nationwide

On June 18, Wanbo New Economic Research Institute, together with China Strategy Culture Promotion Association, China Chain Store & Franchise Association, Economic Media Association of China, YICAI Research Institute, released online the "Evaluation Report on the Business Environment index of Chinese Cities in the Post-epidemic Era" (2020). According to the result, the top 10 cities are: Shanghai, Beijing, Shenzhen, Guangzhou, Hangzhou, Wuhan, Nanjing, Tianjin, Chengdu and Suzhou. Chengdu was the only city selected in the western region.



#### 营商环境指数成都排名全国前十

6 月 18 日,万博新经济研究院联合中国战略文化促进会、中国连锁经营协会、中国经济传媒协会、第一财经研究院,在线发布《后疫情时代中国城市营商环境指数评价报告》(2020)。根据今年的评价结果,排在营商环境指数前十位的城市是:上海市、北京市、深圳市、广州市、杭州市、武汉市、南京市、天津市、成都市、苏州市。成都是西部唯一入选的城市。

#### 19th June

## Action Plan 2020 for Building Chengdu into an International Consumption Center Released

Recently, the General Office of Chengdu Municipal Government issued the Implementing Opinions on Promoting the Development of "E-sport +" Industry. According to the Opinions, Chengdu will further improve the R&D and distribution level of E-sports, build a multi-layered E-sports event system, introduce E-sports professional clubs and upstream and downstream enterprises, strengthen online and offline consumption experience, shape E-sports characteristic culture as the main tasks; develop a batch of E-sports products with fine cultural content, build a batch of E-sports venues with diverse functions and complete facilities, arrange a batch of E-sports characteristic blocks with the integration of culture, business and

tourism. New innovative development pattern will be formed by the integration of E-sports, culture and innovation, science and technology, tourism, entertainment and other industries. Chengdu will be built into a place of creation for of E-sports content producers, an arena for professional clubs and athletes, and a community of communication for the fans of E-sports culture, and "the capital of E-sports culture" that meets people's aspiration towards good life.



### 《成都市推进国际消费中心城市建设 2020 年工作计 划》印发

成都日前正式印发了《成都市推进国际消费中心城市建设 2020 年工作计划》。《计划》明确,将全面打造八大类消费场景,全 市新引进签约亿元以上消费场景项目 40 个以上,呈现首批蜀都 味、国际范的消费新场景网红点位 50 个,招引各类品牌首店 200 个以上,发展特色小店超过 300 个,评选公布夜间经济示范点位 100 个,举办大型展会节会活动 90 个,国际赛事 25 场。

#### 25<sup>th</sup> June

## Chengdu Promotes Opening-up to and Cooperation with Japan in Shanghai

On June 23-24, Promotion of Chengdu's openness and cooperation with Japan was held in Shanghai, with the themes of culture, education, tourism, financial services, transportation services and urban construction. The two-day activity aimed to expand the communication channels and promote openness and cooperation with Japan. At the event site, Chengdu shared a series of opportunity lists and development opportunities with Japanese enterprises, which attracted a lot of attention.



#### 2020 成都对日开放合作推介活动在上海举行

6月23-24日,2020成都对日开放合作推介活动在上海举办,以文教旅游、金融服务、运输服务以及城市建设为主题。为期两天的推介旨在拓展对日沟通交流渠道,加大对日开放合作力度。活动现场.成都向日本企业分享了一系列机会清单和发展机遇.

吸引了众多日本企业的关注。

#### 25<sup>th</sup> June

#### Kuaishou and Baidu Announce Investment in CDHT

On June 24, Chengdu Hi-tech Zone signed agreements with Kuaishou and Baidu respectively, introducing Kuaishou Livestreaming E-commerce China HQ and Baidu Intelligent Driving Project to settle in SSCIP. According to the agreements, Kuaishou Livestreaming E-commerce China HQ, with total investment of 3 billion RMB, will leverage 300 million daily users of Kuaishou and its advantages in e-commerce, live-streaming and short video to attract MCN, online celebrities and well-known brands to Chengdu. Baidu Apollo will collaborate will CDHT in building up Sichuan's first landmark project of smart driving and Apollo Smart Driving Innovation Center.

### 快手直播电商全国总部项目和百度智能驾驶项目落户成 都高新区

6 月 24 日,成都高新区分别与快手、百度签约,宣布快手直播 电商全国总部项目和百度智能驾驶项目落户新川创新科技园。按 照协议,快手直播电商全国总部总投资 30 亿元,将依托快手平 台超 3 亿的日活用户以及在电商、直播带货、短视频等方面的技 术流量优势,吸引 MCN 机构、知名网红及品牌商入驻;百度 Apollo 宣布与成都高新区联合推动四川省第一个智能驾驶标杆项目并建设 Apollo 智能驾驶创新中心。

#### 29th June

### Action Plan for Stabilizing and Strengthening Chengdu's Industries 2020-2022 Released

On June 28, General Office of Chengdu Municipal Government promulgated Action Plan for Stabilizing and Strengthening Chengdu's Industries 2020-2022. The Plan put forward objectives including more stable industrial chains, more diversified supply chains, over 10% local supply rate of key industries, deeply integrated industrial chains and innovation chains, notable progress of regional competitiveness, as well as top industrial strength of IT and bio-pharmaceuticals. Stabilizing and strengthening industrial chains are two tasks put forward in the Plan, which also released nine supportive policies for stabilizing production and building up supply chain platform.

### 成都市印发《成都市工业稳链补链行动方案(2020-2022 年)》

6月28日,市政府办公厅印发《成都市工业稳链补链行动方案 (2020-2022年)》。《行动方案》提出到2022年,产业链更 加稳固、供应链更加多元化,重点产业本地可配套率提升 10 个百分点以上,产业链创新链持续深度融合,产业区域核心竞争力显著增强,电子信息、医药健康等产业进入全国第一方阵。《行

动方案》明确了稳链保生产、补链强产业两项重点任务,并提出支持企业稳定生产、支持供应链平台建设等九条政策措施。

以上信息主要来源:四川日报、成都日报

Main Source: Sichuan Daily, Chengdu Daily

#### **CONTACT US**

Chengdu Office
British Chamber of Commerce SW China
Room 05-118, Wework
No. 31 Zongfu Road, Jinjiang District, Chengdu, Sichuan,
610020, P.R.China
四川省成都市錦江区总府路 31 号,Wework 05-118 室
www.britchamswchina.org

Email: info@britchamswchina.org

TEL: +86 28 6830 5159



